
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 9. april 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål BD
Vil ministeren give en status for den række initiativer ministeren på samrådet den 21.
januar 2021, jf. MOF alm. del - samrådsspørgsmål AF, lovede at sætte i værk for at løse
probiotika-problematikken, herunder følgende:
– Ministeren lovede bl.a. at undersøge, hvilke af de øvrige EU-medlemslande, der er

ligesindede med Danmark, at kontakte den spanske sundhedsminister, og at skrive
rundt til de øvrige europæiske sundhedsministre. Hvilken respons har ministeren fået
fra de respektive ministre, og hvad er det eventuelle næste skridt?

– Ministeren lovede bl.a. inden for en måned efter samrådet at indkalde til et møde
med deltagelse fra alle de danske medlemmer af Europa-Parlamentet, Miljø- og Føde-
vareudvalget og relevante eksperter med henblik på at drøfte en løsningsmodel og
videre skridt. Ministeren bedes redegøre for resultatet af dette møde?

– Ministeren lovede at bede om et møde med EU’s Kommissær for Sundhed og Føde-
varesikkerhed, Stella Kyriakides, med henblik på at drøfte sagen på ny. Ministeren
bedes redegøre for, om ministeren har anmodet om et sådant møde, om mødet i givet
fald har fundet sted og med hvilke resultater?

– Ministeren har tidligere udtalt, at ministeren ville arbejde for at gøre det muligt for
danske og europæiske producenter at anvende betegnelsen ”probiotika” på deres
produkter. Ministeren bedes redegøre for status for dette arbejde, herunder hvilken
løsningsmodel, man fra dansk side sigter mod?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V).

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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